

FOR IMMEDIATE RELEASE

October 16, 2013

Version française à la suite



Canada's Sports Hall of Fame inducts eleven new Honoured Members

-Nine athletes and two builders receive Canada's greatest sporting honour-

TORONTO, ON – Tonight, Canada's Sports Hall of Fame will host the 2013 Induction Celebrations presented by the Canada Games and induct eleven new Honoured Members including game-changing curler Russ Howard, sport development architect Dr. Jean-Guy Ouellet, versatile cycling champion Alison Sydor, five-time Paralympian André Viger, the 1992 Women's Olympic Gold Medal Rowing Team – Coxless 4: Kirsten Barnes, Brenda Taylor, Jessica Monroe-Gonin, Kay Worthington and Jennifer Walinga, hockey visionary Murray Costello and hockey champion Joe Sakic. Induction into Canada's Sports Hall of Fame is Canada's greatest sporting honour. With the Induction of the Class of 2013 tonight, Canada's Sports Hall of Fame will have a total of 540 Honoured Members.

"We are proud to honour the Class of 2013 this evening," said Tom Quinn, Chairman of the Canada Games Council and Co-Chair of the 2013 Induction Celebrations, "They are truly an inspiring group of Canadian sport heroes. By sharing and celebrating their achievements, we aim to inspire all Canadians to be the best they can be in sport and life."

The 2013 Induction Celebrations presented by the Canada Games will be held tonight in Toronto, when each Inductee will be presented with their official Canada's Sports Hall of Fame Honoured Member jacket. Dozens of Honoured Members will be in attendance, including Kurt Browning and several Team Canada '72 Summit Series members such as Pat Stapleton and Paul Henderson.

"This evening, we are pleased to bring Canada's Sports Hall of Fame's 2013 Induction Celebrations presented by the Canada Games back to Toronto after three successful years in Calgary," said Colin MacDonald, Chair of the Board of Governors of Canada's Sports Hall of Fame. "In returning to our roots in this city, we have the opportunity to recognize all of the individuals who played a part in our history." Many of Canada's corporate and sport elite will be in attendance at tonight's event, including several of Canada's Sports Hall of Fame's former Board of Governors, Honoured Member Selection Committee Members, leaders, partners, donors and supporters.

At Canada's Sports Hall of Fame's 40,000 square foot international award winning facility at Canada Olympic Park in Calgary, Alberta, a Locker Room Gallery showcasing each of the members of the Class of 2013 will be opened. Each "locker stall" will feature artefacts on each new inductee for one year, until the Class of 2014 is inducted. All Canadians are invited to submit nominations for the Class of 2014 before January 15, 2014 at www.sportshall.ca.

-30-

About Canada's Sports Hall of Fame

Canada's Sports Hall of Fame is an international award-winning venue with over 40,000 sq. feet of inspiring experiences. Located at Canada Olympic Park (COP) in Calgary, AB the Hall features 12

galleries, more than 50 hands-on interactive experiences, a collection of more than 95,000 artefacts. Our mission to share the stories of the achievements of our Honoured Members so that we can inspire all Canadians to be the best they can be in all aspects of life is the key to development of our tag line: Inspiring Canadians - in sport and life. Please visit www.sportshall.ca to learn more about our education programs, facility rentals, and corporate retreats.

*Please note that the official name is Canada's Sports Hall of Fame, **not** the Canadian Sports Hall of Fame.

About Canada Games

The Canada Games Council delivers the Canada Games as a unique, premium, nation building, multi-sport event and works continuously to strengthen the Canada Games Movement, in partnership with government, the private sector and the sport community. The Canada Games are held every 2 years, alternating between summer and winter games and represent the highest level of national competition for developing provincial and territorial athletes. The 2015 Canada Games will be held in Prince George, BC from February 13 – March 1st, 2015. Please visit www.canadagames.ca for more information.

Media Contacts:

Patty Gibson
Marketing and Communications Specialist
Canada's Sports Hall of Fame
P: 403.776.1086
C: 403.437.0939
pgibson@cshof.ca
www.sportshall.ca

Nancy Hammer
Director, Development and Marketing
Canada's Sports Hall of Fame
P: 403.776.1081
C: 403.589.3177
nhammer@cshof.ca





Le Panthéon des sports canadiens intronise onze nouveaux membres **-Neuf athlètes et deux bâtisseurs recevront le plus grand honneur sportif au Canada-**

TORONTO, ON – Ce soir, le Panthéon des sports canadiens présentera les célébrations d'intronisation de 2013, commanditées par les Jeux du Canada, et intronisera onze nouveaux membres, y compris Russ Howard, joueur de curling qui a révolutionné ce sport; Jean-Guy Ouellet, architecte du développement sportif; Alison Sydor, championne polyvalente en cyclisme; André Viger, paralympien à cinq reprises; l'équipe féminine d'aviron médaillée d'or olympique en 1992 au quatre de pointe sans barreur : Kirsten Barnes, Brenda Taylor, Jessica Monroe-Gonin, Kay Worthington et Jennifer Walinga; Murray Costello, visionnaire du hockey; et Joe Sakic, champion au hockey. L'intronisation au Panthéon des sports canadiens constitue le plus grand honneur sportif au Canada. Avec l'intronisation du groupe de ce soir, le Panthéon des sports canadiens comptera 540 membres intronisés.

« Nous sommes fiers d'honorer ce soir ces intronisés de 2013 », a déclaré Tom Quinn, président du Conseil des Jeux du Canada et coprésident des célébrations d'intronisation de 2013. « Ils constituent véritablement un groupe inspirant de héros sportifs canadiens. En partageant et en célébrant leurs exploits, nous voulons servir de source d'inspiration pour tous les Canadiens pour qu'ils atteignent leur plein potentiel dans le sport et dans la vie. »

Les célébrations d'intronisation de 2013, commanditées par les Jeux du Canada, se dérouleront ce soir, à Toronto, alors que chaque nouveau membre recevra le veston officiel de membre intronisé du Panthéon des sports canadiens. Des dizaines de membres intronisés seront présents, y compris Kurt Browning, ainsi que plusieurs membres de la Série du siècle de 1972, dont Pat Stapleton et Paul Henderson.

« C'est avec plaisir que nous ramenons à Toronto les célébrations d'intronisation de 2013, commanditées par les Jeux du Canada, après la présentation réussie des trois dernières éditions à Calgary », a dit Colin MacDonald, président du conseil des gouverneurs du Panthéon des sports canadiens. « En revenant à nos racines dans cette ville, nous avons l'occasion d'honorer toutes les personnes qui ont joué un rôle dans notre histoire. » Plusieurs chefs de file du monde sportif et des affaires seront présents lors de l'événement de ce soir, y compris plusieurs anciens membres du conseil des gouverneurs du Panthéon des sports canadiens, des membres du comité de sélection des membres intronisés et autres partenaires, donateurs et amis du Panthéon.

Au Panthéon des sports canadiens, un édifice primé à l'international, offrant plus de 40 000 pieds carrés et situé au Parc olympique du Canada, à Calgary, en Alberta, la galerie Vestiaire des joueurs présentera chacun des nouveaux membres intronisés de 2013. Chaque « casier » présentera des artefacts de chaque nouveau membre pendant une année, jusqu'à ce qu'un nouveau groupe soit intronisé en 2014. Nous invitons tous les Canadiens à proposer des candidatures pour le groupe d'intronisés de 2014 avant le 15 janvier 2014 en se rendant au www.pantheonsports.ca.

À propos du Panthéon des sports canadiens

Le Panthéon des sports canadiens est un édifice primé à l'international, offrant plus de 40 000 pieds carrés d'expériences inspirantes. Situé au Parc olympique du Canada, à Calgary, en Alberta, le Panthéon comporte 12 galeries, plus de 50 expositions interactives et une collection de plus de 95 000 artefacts. Notre mission est de partager les histoires des exploits de nos membres intronisés et d'être une source d'inspiration pour tous les Canadiens afin qu'ils atteignent leur potentiel dans tous les domaines de leur vie. Cette mission a inspiré notre nouvelle signature : Inspire les Canadiens – dans le sport et dans la vie. Veuillez visiter le www.pantheonsports.ca pour des informations additionnelles concernant nos programmes éducatifs, locations de salles et journées de réflexion pour compagnies.

À propos des Jeux du Canada

Le Conseil des Jeux du Canada présente les Jeux du Canada comme une manifestation multisports unique, de grande qualité et contribuant à bâtir le pays; il travaille sans relâche à renforcer le Mouvement des Jeux du Canada, en partenariat avec les gouvernements, le secteur privé et la communauté sportive. Les Jeux du Canada ont lieu à chaque deux ans, alternant entre les Jeux d'été et d'hiver, et constituent le niveau le plus élevé de compétition nationale pour les athlètes provinciaux et territoriaux de développement. Les Jeux du Canada de 2015 auront lieu à Prince George, en Colombie-Britannique, du 13 février au 1^{er} mars 2015. Veuillez visiter le www.canadagames.ca pour des informations additionnelles.

Personnes ressources pour les médias :

Patty Gibson
Spécialiste, Marketing et Communications
Panthéon des sports canadiens
Tél. : 403.776.1086
Cel. : 403.437.0939
pgibson@cshof.ca
www.sportshall.ca

Nancy Hammer
Directrice, Développement et Marketing
Panthéon des sports canadiens
Tél. : 403.776.1081
Cel. : 403.589.3177
nhammer@cshof.ca

